

WEBINAR | KNOWLEDGE EXCHANGE IN THE TIME OF COVID-19

Preparing to Dress for the Slide, Not for the Ride: Identification and Prioritization of Health Technologies

Date: September 9, 2020

Time: 9:00am Accra/Dakar; 11:00am Lilongwe; 12:00pm Dar es Salaam; 2:30pm Delhi; 3:00pm Bhutan; 4:00pm Bangkok/Jakarta

Objectives:

- Introduce the why and how of evidence-informed prioritization for healthcare in the context of various health systems and characteristics of interventions.
- Explore the benefits and disadvantages of different approaches and processes to prioritize and decide on interventions, especially during the time of a pandemic where rapid response and decision-making is crucial.
- Highlight the importance of stakeholders and political aspects in the prioritization process to provide an understanding of the complexity in the decision-making process.
- Provide participants with a hands-on experience to appreciate the trade-offs in making healthcare decisions as well as the considerations that go into the prioritization process.

Agenda

Chair: Dr. Wanrudee Isaranuwatjai (HITAP)

Time	Item	Presenter
10 min	Getting Down to Business Introduction <ul style="list-style-type: none"> • House-keeping rules • Introduce the session, objectives, and overview of the webinar • Exercise for participants to explore prior understanding on issues around priority-setting 	Mr. Leslie Ong (UNDP) and Ms. Alia Luz (HITAP)
15 mins	Covering All the Bases The Priority-Setting Process <ul style="list-style-type: none"> • What is the importance of priority-setting? • Considerations for priority-setting (e.g. scope, criteria, steps) • What are the boundaries of priority-setting? (activities post decision-making, e.g. procurement and implementation) Q&A (5 mins)	Prof. Ole Frithjof Norheim (University of Bergen)

WEBINAR | KNOWLEDGE EXCHANGE IN THE TIME OF COVID-19

Time	Item	Presenter
15 mins	<p>The Building of a Foundation Ghana's Priority-Setting Process</p> <ul style="list-style-type: none"> Learn about the history and development of the Ghanaian priority-setting process and corresponding guidelines Understand the catalysts, stakeholders, and considerations pushing the process creation forward Explore the application of the priority-setting process to an HTA research or topic selection cycle <p>Q&A (5 mins)</p>	Dr. Brian Asare (Ghana Ministry of Health)
15 mins	<p>Politics Without Principle? The Impact of Politics on Decision-Making in the Time of COVID-19</p> <ul style="list-style-type: none"> Process of setting up the priority-setting institution examined through a political lens Political considerations and challenges in priority-setting in the context of UHC Examination of political impact on prioritization for COVID-19 interventions <p>Q&A (5 mins)</p>	Dr. Jesse Bump (Harvard T. H. Chan School of Public Health)
15 mins	<p>Rationing Critical Care The Thai Guidelines for Prioritizing Scarce Critical Care Resources</p> <ul style="list-style-type: none"> The situation and considerations in Thailand during the pandemic that catalyzed the creation of guidelines Development process as well as exploration of the guidelines themselves Application of the guidelines in the current prioritization process <p>Q&A (5 mins)</p>	Ms. Rachel Archer (HITAP)
10 mins	<p>Learning the Tools of the Trade</p> <ul style="list-style-type: none"> Q&A for general questions Link to the exercise 	Dr. Wanrudee Isaranuwatthai, Chair (HITAP)
5 mins	Break	
15 mins	<p>Balancing Trade-Offs</p> <ul style="list-style-type: none"> Economic evaluation concepts crash course Introduction to the exercise (prioritization of vaccines based on different methods/processes) <p>Q&A (5 mins)</p>	Ms. Alia Luz (HITAP)
40 mins	<p>Thought to Action</p> <ul style="list-style-type: none"> <i>Going through the exercise in breakout groups</i> 	Dr. Hugo Turner (Imperial College London)

WEBINAR | KNOWLEDGE EXCHANGE IN THE TIME OF COVID-19

Time	Item	Presenter
	Report-back and Discussions (20-25 mins)	
10 mins	That is a Wrap! <ul style="list-style-type: none"> - Feedback session/closing - Summary, conclusions, and ways forward 	Dr. Wanrudee Isaranuwatthai, Chair (HITAP)

Suggested Reading

1. Culyer, Anthony J., and Jonathan Lomas. "Deliberative processes and evidence-informed decision making in healthcare: do they work and how might we know?." *Evidence & Policy: A Journal of Research, Debate and Practice* 2.3 (2006): 357-371.
2. Culyer, Anthony J. "Involving stakeholders in health care decisions—the experience of the National Institute for Clinical Excellence (NICE) in England and Wales." *Healthc Q* 8.3 (2005): 54-8.
3. Lomas, Jonathan, Tony Culyer, and Chris McCutcheon. *Conceptualizing and combining evidence for health system guidance*. Canadian Health Services Research Foundation, 2005.
4. Chalkidou, Kalipso, et al. "Priority-setting for achieving universal health coverage." *Bulletin of the World Health Organization* 94.6 (2016): 462.
5. Teerawattananon, Yot, et al. "Role of priority setting in implementing universal health coverage." (2016): i244.

WEBINAR | KNOWLEDGE EXCHANGE IN THE TIME OF COVID-19

“Préparez-vous pour la chute, pas la balade : Identification et hiérarchisation des priorités des technologies de la santé

Date: 9 Septembre 2020

Heure: 9:00 du matin Accra/Dakar; 11:00 du matin Lilongwe; midi Dar es Salaam; 2:30 de l'après-midi Delhi; 4:00 de l'après-midi Bangkok/Jakarta

Objectifs:

- Introduire le pourquoi du comment concernant la priorisation des soins de santé en se fondant sur des données probantes dans le contexte de divers systèmes de santé et des caractéristiques des interventions réalisées.
- Explorer les avantages et les inconvénients des différentes approches ainsi que les processus permettant de hiérarchiser et de décider des interventions, en particulier en période de pandémie où la rapidité de réaction et de prise de décision est cruciale.
- Souligner l'importance des intervenants et des aspects politiques dans le processus de définition des priorités afin de mieux comprendre la complexité du processus décisionnel.
- Fournir aux participants une expérience pratique pour assimiler les compromis dans la prise de décision concernant les soins de santé ainsi que les considérations à prendre en compte dans le processus de priorisation.

Ordre Du Jour

Présidence: Dr. Wanrudee Isaranuwachai (HITAP)

Heure	Sujet	Intervenant
10 min	Familiarisation Introduction <ul style="list-style-type: none"> • Règles de gestion interne • Présentation de la session, des objectifs et du but global du webinaire • Exercice permettant aux participants d'explorer les connaissances préalables requises sur les questions relatives à la définition des priorités 	Mr. Leslie Ong (UNDP) ainsi que Mme Alia Luz (HITAP)
15 mins	Couvrir toutes les bases Le processus d'établissement des priorités <ul style="list-style-type: none"> • Quelle est l'importance de la définition des priorités ? • Considérations relatives à l'établissement des priorités (par exemple, portée, critères, étapes) 	Prof. Ole Frithjof Norheim (Université de Bergen)

WEBINAR | KNOWLEDGE EXCHANGE IN THE TIME OF COVID-19

Heure	Sujet	Intervenant
	<ul style="list-style-type: none"> • Quelles sont les limites de la définition des priorités ? (Activités postérieures à la prise de décision, approvisionnement, mise en œuvre...) <p>Session questions/réponses (5 minutes)</p>	
15 mins	<p>Construire une fondation Le processus d'établissement des priorités au Ghana</p> <ul style="list-style-type: none"> • Découverte de l'histoire et de l'évolution du processus ghanéen de définition des priorités ainsi que de ses lignes directrices • Comprendre les catalyseurs, les intervenants et les considérations qui font avancer la création du processus de l'avant • Explorer l'application du processus d'établissement des priorités à la recherche HTA ou au cycle de sélection des sujets <p>Session questions/réponses (5 minutes)</p>	Dr. Brian Asare (Ministère de la Santé du Ghana)
15 mins	<p>Une politique sans principe ? L'impact de la politique sur la prise de décision lors de la pandémie du COVID-19</p> <ul style="list-style-type: none"> • Processus de création de l'institution chargée de fixer les priorités examinées sous un angle politique • Considérations et défis politiques dans l'établissement des priorités dans le contexte des CHU • Examen de l'impact politique sur l'établissement des priorités pour les interventions dues au COVID-19 <p>Session questions/réponses (5 minutes)</p>	Dr. Jesse Bump (Harvard T. H. Chan School of Public Health)
15 mins	<p>Rationnement des soins intensifs Les lignes directrices thaïlandaises pour la hiérarchisation des ressources rares en matière de soins intensifs</p> <ul style="list-style-type: none"> • La situation et les considérations en Thaïlande qui ont catalysé la création de lignes directrices pendant la pandémie • Le processus d'élaboration ainsi que l'exploration des lignes directrices elles-mêmes • L'application des lignes directrices dans le cadre du processus actuel de hiérarchisation des priorités <p>Session questions/réponses (5 minutes)</p>	Mme. Rachel Archer (HITAP)
10 mins	<p>Apprentissage des outils du métier</p> <ul style="list-style-type: none"> • Questions-réponses pour les questions générales • Lien vers l'exercice 	Dr. Wanrudee Isaranuwatthai, Chair (HITAP)

WEBINAR | KNOWLEDGE EXCHANGE IN THE TIME OF COVID-19

Heure	Sujet	Intervenant
5 mins	Pause	
15 mins	Équilibrer les compromis <ul style="list-style-type: none"> • Cours accéléré sur les concepts d'évaluation économique • Introduction à l'exercice (priorisation des vaccins en fonction des différentes méthodes/processus) Session questions/réponses (5 minutes)	Mme. Alia Luz (HITAP)
40 mins	Mise en pratique <ul style="list-style-type: none"> • Exercice en groupes réduits Compte rendu et discussions (20-25 min)	Dr. Hugo Turner (Imperial College de Londres)
10 mins	Session de Clôture <ul style="list-style-type: none"> • Séance d'information/clôture • Résumé, conclusions et pistes à suivre 	Dr. Wannudee Isaranuwatjai, Présidence (HITAP)

Suggestions de lecture:

1. Culyer, Anthony J., et Jonathan Lomas. "Deliberative processes and evidence-informed decision making in healthcare: do they work and how might we know?." *Evidence & Policy: A Journal of Research, Debate and Practice* 2.3 (2006): 357-371.
2. Culyer, Anthony J. "Involving stakeholders in health care decisions—the experience of the National Institute for Clinical Excellence (NICE) in England and Wales." *Healthc Q* 8.3 (2005): 54-8.
3. Lomas, Jonathan, Tony Culyer, et Chris McCutcheon. *Conceptualizing and combining evidence for health system guidance*. Fondation canadienne de la recherche sur les services de santé, 2005.
4. Chalkidou, Kalipso, et al. "Priority-setting for achieving universal health coverage." *Bulletin de l'Organisation mondiale de la santé* 94.6 (2016): 462.
5. Teerawattananon, Yot, et al. "Role of priority setting in implementing universal health coverage." (2016): i244.